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Emlékeztető 

A Gépészkari Hallgatói Képviselet  

2024. február 6-án tartott rendes üléséről 

 

Képviselő neve Mandátum Jelen Késett 
Korábban 

távozott 

Kimentést 

kért 
Hiányzott 

Agócs Norbert szavazati jog x     

Allacher Anna szavazati jog x     

Babai András tanácskozási jog    x  

Beyer-Dóczy András tanácskozási jog     x 

Facskó Vince szavazati jog    x  

Fülöp Gergely szavazati jog x     

Horváth Mátyás szavazati jog x     

Kelle Gergő szavazati jog x     

Kesjár Andor tanácskozási jog x     

Láng Dorottya szavazati jog x     

Lévai Imre szavazati jog x     

Nemoda Milán szavazati jog     x 

Nyilas Zoltán szavazati jog x     

Odus Máté szavazati jog x     

Papp Bercel 
tanácskozási 

jogú 
x     

Peti Viola szavazati jog x     

Sándor Alexandra szavazati jog x     

Szász Zsolt tanácskozási jog    x  

Szrogh Nóra szavazati jog x     

Tóth Dániel  szavazati jog x     

Tóth Zoltán tanácskozási jog x     

Ülés kezdete: 19:10 

Ülés helyszíne: BME Kármán Tódor Kollégium, 1111 Budapest, Irinyi József utca 1-17., HK Tömb 

Ülés vendégei: Dr. Grőb Péter, Takács Donát 

Agócs Norbert kérte, hogy a GHK tagjai kézfeltartással jelezzék, hogy rendelkeznek-e hallgatói 

jogviszonnyal a BME Gépészmérnöki Karán. 

Egységesen mindenki kézfeltartással nyilatkozott, hogy rendelkezik hallgatói jogviszonnyal a BME 

Gépészmérnöki Karán.   
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Agócs Norbert előterjesztette a GHK ülésének napirendi pontjait: 

1. Napirend előtt 

1.1. Beszélgetés Dr. Grőb Péterrel az Oktatási Igazgató pozíciójáról 

2. Elnöki beszámoló 

2.1. 2024. február 8-i Kari Tanács napirendi pontjainak ismertetése 

2.2. Beszámoló a 2024. február 6-i Dékáni Tanácsról 

2.3. Beszámoló az aktualitásokról 

3. EHK beszámoló 

3.1. Beszámoló a 2024. január 25-i EHK ülésről 

4. Tanulmányi és Oktatási Bizottság 

4.1. Beszámoló a TTT ellenőrzés állásáról 

4.2. Beszámoló a tantárgyfelvételi időszakról 

4.3. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

5. Kollégiumi Bizottság 

5.1. Beszámoló az aktualitásokról 

6. Ösztöndíj Bizottság 

6.1. Tanulmányi ösztöndíj osztási elvek a 2024/25. tanév őszi félévre vonatkozóan 

7. Szociális Bizottság 

7.1. Beszámoló a szociális területet érintő aktualitásokról 

8. Gazdasági Bizottság 

8.1. Előterjesztés: Hallgatói csoportok támogatási pályázatai 

8.2. Beszámoló a gazdasági területet érintő aktualitásokról 

9. Rendezvény és Sport Bizottság 

9.1. Beszámoló a 2024-es Gyűrűavató szervezéséről 

9.2. Beszámoló a Rendezvény és Sport területet érintő aktualitásokról 

10. PR Bizottság 

10.1. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

11. Utánpótlásképzés Bizottság 

11.1. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

12. Külső Partnerkapcsolati Bizottság 

12.1. Beszámoló a Külső Partnerkapcsolati Bizottság területi aktualitásairól 
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13. Iroda 

13.1. Beszámoló az aktualitásokról 

14. Kari Hallgatói Csoportok beszámoló 

14.1. Beszámoló a 2024. február 5-i Szakosztály Vezetői gyűlésről 

14.2. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

15. Egyebek 

15.1. Beszámoló az MSc orientációs nap szervezéséről 

15.2. Egyéb beszámolók 

  

Agócs Norbert megkérdezte, ki támogatja, hogy az ülés a bemutatott napirendi pontokkal kerüljön 

megtartásra. 

A GHK 13 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett támogatta a javaslatot. 

(GHK-170/XXVII./2023-2024. számú határozat)  
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1. Napirend előtt 

Agócs Norbert elmondta, hogy ez a 2023/24. tanév tavaszi félévének első ülése. Hozzátette, hogy 

az ülés két vendége Dr. Grőb Péter, a Gépészmérnöki Kar Oktatási Igazgatója, valamint Takács 

Donát, a Gépészmérnöki Kar Képviselője az Egyetemi Doktorandusz Képviseletben.  

1.1. Beszélgetés Dr. Grőb Péterrel az Oktatási Igazgató pozíciójáról 

Agócs Norbert megkérte Dr. Grőb Pétert, hogy mutatkozzon be és meséljen arról, milyen tervei, 

elképzelései vannak Oktatási Igazgatóként.  

Dr. Grőb Péter megköszönte a meghívást a Képviselet ülésére. Elmondta, hogy a Gépészmérnöki 

Karon egyaránt tanítja a mechatronika mérnök szakos, az energetikai mérnök és az Ipari termék- 

és formatervező mérnök szakoshallgatókat, valamint a Gép- és Terméktervezés Tanszék 

tantágyfelelőse 2008 óta. Hozzátette, hogy 2013 óta a Gépészmérnöki Kar órarendszerkesztője, így 

jó rálátással rendelkezik a feladatokra és az oktatásszervezésre. Elmondta, hogy Dr. Orbulov Imre 

2023 őszén felkereste, hogy vállaljon operatív feladatokat és tehermentesítse a dékánhelyettes urat. 

Hozzátette, hogy a hosszútávú stratégiai feladatok és a humánpolitika Dr. Györke Gábornál 

maradtak, míg ő a napi ügyekkel, mint a TTT-vel, a vizsgarenddel, a szakdolgozatokkal, a szakmai 

gyakorlatokkal és a 018-as NEPTUN kérvényekkel foglalkozik, valamint a gólya hallgatókat érintő 

feladatok is a hatáskörébe kerültek. Elmondta, hogy a gólya hallgatók tantárgyfelvételét szeretné 

rendbe rakni, hiszen minden évben probléma, hogy a tankörök nem tudnak egyben egy kurzusra 

feljelentkezni. Végezetül hozzátette, hogy a beoktató tanszékekkel is foglalkozik, valamint a karok 

közötti kommunikációt sem találja megfelelőnek. Dr. Grőb Péter elmondta, hogy jelenleg dékáni 

megbízottként tölti be a pozíciót és hozzátette, hogy a későbbiekben a pozíció a Kar SZMSZ-ébe 

is bekerülhet majd.  

Dr. Grőb Péter végezetül hozzátette, hogy a hét folyamán a Képviseletnek is lesz tennivalója a 

TTT ellenőrzésével, hiszen sok adat már visszaérkezett a Tanszékektől. Hozzátette, hogy Agócs 

Norberttel szorosan együttműködik, oktatási téren pedig Kelle Gergővel és Kesjár Andorral 

tartja a kapcsolatot.  

Agócs Norbert megkérte a Képviseletet, hogy kérdéseiket bátran tegyék fel Dr. Grőb Péter felé.   

Kelle Gergő megkérdezte Dr. Grőb Pétert, hogy mennyire vannak jól definiálva, melyik 

feladatkörök tartoznak Dr. Györke Gábor, valamint az ő hatáskörébe és mennyire van meg az 

akadémiai oldalban, hogy melyik ügyben kit kell keresni.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy az Oktatási Igazgató pozícióval járó feladatai meg lettek nevesítve 

Dekán úr által, írásban rögzítésre is kerültek, valamint a feladatkörök listája el lett küldve a tanszéki 

vezetőknek és felelősöknek, a beoktató tanszékek számára és az érintett oktatóknak is. Hozzátette, 

hogy a Kari Hírlevélbe viszont nem került bele, így sok oktató nem tud a feladatköreiről.  

Lévai Imre megkérdezte, hogy látva az adminisztratív teendők mennyiségét, mennyire látszik, hogy 

a pozícióval járó feladatok megterhelőek lesznek.   

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy a pozícióval járó feladatok nagyon sok időt fognak elvenni, hiszen 

már csak a megbeszélések is hetente 4 órát vesznek el. Elmondta, hogy a megfelelő rendszer 

kialakítása után a feladatokat hatékonyabban és kevesebb munkaórával lehet elvégezni. 

Megjegyezte, hogy Dr. Györke Gábor számára az oktatási dékánhelyettes pozíció nagy váltást 
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jelentett, hiszen nem volt oktatásszervezési tapasztalata. Hozzátette, hogy jelenleg élvezi a 

feladatokat és változó a leterheltsége.  

Kelle Gergő megkérdezte, hogyan látja, akadna-e olyan oktatásszervezési feladat, melyben jobban 

lehetne nyitni a kommunikáció felé, vagy a GHK-val közösen újra lehetne gondolni.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy a sikerességi vizsgálat az, amit újra lehetne gondolni, hiszen 

jelenleg csak teljes tantárgyak sikeressége van vizsgálva. Hozzátette, hogy nem szerepel benne a ZH 

és vizsga sikeresség, nem tartalmaz információt arról, hogy a teljesítményérkelés megfelel-e a 

TVSZ-nek, valamint már a tantárgyak ellenőrzése sem történik meg. Elmondta, hogy korábban, 

amennyiben egy tantárgy sikeressége beesett az Nftv.-ben meghatározott százalék alá, akkor 

kivizsgálásra került, hogy miért történhetett ez meg. Hozzátette, hogy egy esetleges fenntartóváltás 

esetén a tantárgysikerességet nagyon meg kell emelni, hiszen különböző indikátorok lennének a 

sikerességhez kötve. Jelenleg a GDPR miatt az eredmények a NEPTUN rendszerébe kerülnek 

feltöltésre, nem pedig a Tanszéki honlapokra, így nehéz összemérni az eredményeket és nem jól 

zajlik az eredmények monitorozása. Hozzátette, hogy ezen a rendszeren mindenképpen fejleszteni 

szükséges, mivel az összellenőrzés nem elegendő és ez a beoktatott tantárgyakra is érvényes. Dr. 

Grőb Péter megjegyezte, hogy ez nem feltétlen oktatásszervezés, viszont ezt egy aktuális 

problémának látja.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy az órarend tömbösítés már több évfolyam számára megvalósult a 

tavaszi félévre nézve, a másodéves energetika mérnök szakos hallgatók számára a szerda, míg az 

Ipari termék- és formatervező mérnök szakos hallgatók hatodik félévében a péntek szabadult fel 

teljesen. Hozzátette, hogy a tömbösítési terv esetén a Dékáni vezetés ki tudja használni a szinergiáját 

a tanszékekkel.  

A Képviselettel való együttműködésről elmondta, hogy a TTT és vizsgarend ellenőrzéskor mindig 

gyorsan kap visszajelzést, látja, hogy a Képviselet megbízható és jól dolgozik, valamint az 

ellenőrzésekkel nagy munkát végez. Hozzátette, hogy nagyon jó partneri kapcsolat alakult ki.  

Agócs Norbert megköszönte a visszajelzést, valamint hozzátette, hogy a TTT ellenőrzés mindig 

egy Képviselet szintű feladat.  

Kelle Gergő megkérdezte, hogy tervben van-e a tanszéki felelősökkel való egyeztetés 

rendszeresítése.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy a negyedik oktatási héten szeretne tartani egy megbeszélést. 

Elmondta, hogy személyes konfrontáció nem igazán van, évente körülbelül egyszer van lehetőség 

arra, hogy személyesen lehessen a problémákról beszélni. Hozzátette, hogy félévente legalább egy 

megbeszélést szeretne tartani, hiszen a TTT ellenőrzés is egy megbeszélés útján került változtatásra.  

Dr. Grőb Péter továbbá elmondta, hogy az Egyetemi Polgári Ismeretek tantárggyal is szeretne 

foglalkozni, mert a jelenlegi rendszer nem feltétlenül tartható. Elmondta, hogy lehetne másmilyen 

előadásokat tartani, és kéri a Képviseletet, hogy gondolkodjon el a tantárgy megreformálásán. 

Hozzátette, hogy a Villamosmérnöki és Informatikai Karon ez a tárgy kettő kreditet ér, ahol a 

NEPTUN és a Moodle használattól elkezdve a TVSZ és TJSZ szabályzatokon át időmanagementet 

is tanulnak a hallgatók. Elmondta, hogy az első félév mindig nehéz a hallgatók számára, és nincsen 

senki, aki felkészítené őket arra, hogy egyetemen máshogy kell már készülni. Végezetül hozzátette, 
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hogy az Egyetemi Polgári Ismeretekről nincs OHV visszajelzés sem, csak a hallgatók véleménye, 

ezért érdemes átgondolni, hogy mi az, ami jó a jelenlegi rendszerben és mi nem.  

Agócs Norbert elmondta, hogy a Képviselet sok statisztikával rendelkezik az Egyetemi Polgári 

Ismeretek tantárgyról és a tankörvezetőkről is.  

Szrogh Nóra megkérdezte, lehetne-e statisztikákat készíteni a felvételi pontszám és az első féléves 

tanulmányi teljesítmény összefüggéséről.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy akadálya nincsen a statisztikák elkészítésének, de az eredmények 

nem biztos, hogy korrelálni fognak. Hozzátette, hogy az eredmények az oktatóktól is függenek és 

elmondta, hogy a 2023/24. tanévben kezdett energetika mérnök szakos hallgatók is jobb 

eredménnyel kerültek felvételre, mégis rosszabbul teljesítettek, mint a korábbi évfolyam.  

Szrogh Nóra elmondta, hogy a korábbi évekhez képest a gépészmérnök szak és a mechatronika 

szak felvételi ponthatára is csökkent, a statisztikákkal pedig alá lehetne támasztani, hogy van-e 

összefüggés, vagy nem. 

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy nem tartja valószínűnek, hogy van összefüggés köztük, mivel 

mindenki egyre kevesebbet vár el. Elmondta, hogy az alapfokú oktatás is egyre gyengébb, a 

matematika oktatást pedig teljesen felforgatták és az Egyetemnek alkalmazkodnia kell a 

változtatásokhoz. Hozzátette, hogy az oktatásban egyre kevesebbet kell a tanulóknak gondolkodni, 

ami pedig az Egyetemen elvárt lenne.  

Szrogh Nóra elmondta, hogy ebben az esetben a bevezető matematika tantárgy eredményeit lenne 

érdemes megvizsgálni.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy a 0. ZH erre lett kitalálva, de ennek az eredményei sem 

hasonlíthatóak össze mindig. Hozzátette, hogy nehéz változtatásokat végig vinni, hiszen azt a határt 

is meg kell találni, amíg csökkenthető a színvonal. Kiemelte, hogy ez nem csak a matematika 

tantárgyra igaz. Elmondta, hogy ha a hallgató sokszor megbukik, akkor az Egyetem hallgatót veszít. 

Azok az egyetemek, melyek a hallgatókból élnek, nagyon vékony határon mozognak. Hozzátette, 

hogy az emelt szintű tantárgyak megoldást jelenthetnének. Dr. Grőb Péter továbbá elmondta, hogy 

egy nem régi felmérést 500 hallgató töltött ki, mely az egyetem 20000-es hallgatói létszámához 

viszonyítva nem reprezentatív. Elmondta, hogy akció nélkül nehéz elérni változást.  

Tóth Dániel megkérdezte Dr. Grőb Pétert, mit gondol az ipar partnerek bevonásáról az 

oktatásba, például a duális képzések esetén.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy a duális képzés lehet jó is, valamint túlságosan cégspecifikus is. 

Ami jó a cég oldaláról, hogy a hallgató beletanul a vállalat struktúrájába, ami pedig a hátránya, hogy 

ha a hallgató más cégnél szeretne elhelyezkedni, akkor az a cég kivetheti. Elmondta, hogy a céges 

képzések mellett a céges tárgyakra is érdemes odafigyelni, ezek is a hallgatók tudásának 

beszűküléséhez vezethetnek. Hozzátette, hogy a CAD alapjai tantárgy esetében is azért kell a 

hallgatóknak többféle szoftvert megtanulniuk használni, mert nem szeretnék, hogy túl specifikus 

tudást sajátítsanak el. Végezetül elmondta, marketing szempontjából jó, de kizárólagosan ezt az 

irányt nem tartja megfelelőnek, mert ha a cégek az Egyetemre jönnek, abból nehéz lesz kilépni.  

Tóth Dániel megkérdezte, hogy mi a véleménye a céges projektfeladatokról. 
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Dr. Grőb Péter elmondta, hogy azokat támogatja, mivel a hallgatók valós problémákon keresztül 

tudnak tanulni és egyben ipari tapasztalatot szerezni. A gépészmérnök szakos, géptervező 

specializáción tanuló hallgatók számára van is kötelezően egy-egy projektfeladat, valamint az ipari 

termék- és formatervező mérnök hallgatóknak az Integrált terméktervezés IV. és V. tantárgyak 

keretében vannak projektfeladatok, melyek céges együttműködések.  

Takács Donát elmondta, hogy a hallgatók színvonalának esésének lehet olyan faktora, hogy 

demográfiailag egyre kevesebb ember van. Hozzátette, hogy ha a korábbi évek kerülnének 

megvizsgálásra, látszódna, hogy az egyetem a nagyobb létszámú csoportokra rendezkedett be. 

Megkérdezte, hogy mennyire lehetséges, hogy csökkenjen a létszám, mellyel az Egyetem is kisebb 

lenne, de kevesebb hallgatóval jobb eredmények születhetnének.  

Dr. Grőb Péter elmondta, hogy régebben nem volt ennyi helyen gépészmérnök képzés, ezért a 

hallgatóknak ide kellett jönniük. Elmondta, hogy azóta több városban is indult jó gépészmérnöki 

képzés, így a hallgatók nem fognak feljönni Budapestre. Kiegészítette, hogy amennyiben a vidéki 

hallgató nem kap kollégiumot, az albérletet pedig nem tudja finanszírozni, akkor olyan egyetemre 

fog járni, amit akár tömegközlekedéssel is el tud érni. Elmondta, hogy régen lehetséges volt olyan 

határt húzni, mely sok hallgatót és magas felvételi pontszámot eredményezett, viszont ezt nem 

lehetett tartani. Dr. Grőb Péter elmondta, hogy meg lehetne húzni a felvételi határt 420 pontnál 

is, és akkor kevesebb hallgató kerülne be, de az Egyetem fenntartója a hallgatói létszámmal 

arányosan nyújt finanszírozást, így az Egyetem érdeke, hogy minél több hallgatója legyen. Végezetül 

hozzátette, hogy ez egy érdekes kérdés és nyitott az ilyen témájú beszélgetésekre.  

Agócs Norbert megköszönte, hogy Dr. Grőb Péter el tudott jönni a Képviselet ülésére, és 

elmondta, hogy bízik abban, hogy az együttműködés a jövőben is jól fog menni.  

Agócs Norbert 10 perc szünetet rendelt el. (20:10) 

Dr. Grőb Péter elhagyta az ülést. (20:10)  
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2. Elnöki beszámoló 

2.1. 2024. február 8-i Kari Tanács napirendi pontjainak ismertetése 

Agócs Norbert ismertette a Kari Tanács 2024. február 8-i ülésének napirendi pontjait és 

előterjesztéseit, melyek között az alábbiak is szerepeltek: 

• Javaslat József Nádor Emlékérem adományozására. 

• Javaslat „Sztoczek József” Emlékérem adományozására. 

• Javaslat Szent-Györgyi Albert-díj adományozására. 

• Javaslat Apáczai Csere János-díj adományozására. 

• Javaslat „Kármán Tódor-Díj” adományozására. 

• Javaslat GPK Életműdíj adományozására. 

• Javaslat „Magyar Gépészmérnökért Gillemot-díj” adományozására. 

• Javaslat Magyar Gépészmérnöki Muttnyánszky-díj adományozására. 

• Javaslat Gépészmérnöki Karért Bánki Donát Emlékérem adományozására. 

• Javaslat a Lajos Tamás születésének 80. évfordulójának ünnepségeihez kapcsolódó 

szoborállításról a BME területén. 

• Javaslat címzetes egyetemi tanári cím adományozására. 

• Javaslat címzetes egyetemi docensi cím adományozására Kovácsné dr. Bende Margit 

számára. 

• Javaslat címzetes egyetemi docensi cím adományozására Kollár György részére. 

• Javaslat új specializáció létesítésére a gépészmérnöki alapképzési szakon. 

• Javaslat egyes szakok képzési programjainak módosítására. 

• Javaslat szakirányú továbbképzési szak létesítésére. 

• Tájékoztató a szervezett doktori képzés tapasztalatairól. 

A GHK megvitatta a napirendi pontokkal kapcsolatos álláspontját.  

Agócs Norbert megkérdezte, ki az, aki elfogadja a Kari Tanács 2024. február 8-i ülésének napirendi 

pontjait és előterjesztéseit az előterjesztett formában.  

A GHK 13 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett támogatta a javaslatot.  

(GHK-171/XXVII./2023-2024. számú határozat) 

Takács Donát elhagyta az ülést. (20:50) 

Agócs Norbert elmondta, hogy Nemoda Milán nem tud részt venni a 2024. február 8-i Kari 

Tanácson, és megkérdezte, van-e valaki, aki helyettesíteni tudja.  

Láng Dorottya jelentkezett. 

Agócs Norbert megkérdezte, ki támogatja, hogy Nemoda Milánt a 2024. február 8-i Kari 

Tanácson Láng Dorottya helyettesítse.  

A GHK 13 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett támogatta a javaslatot.  

(GHK-172/XXVII./2023-2024. számú határozat) 
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2.2. Beszámoló a 2024. február 6-i Dékáni Tanácsról 

Agócs Norbert beszámolt a következőkről: 

• Elkészült a lista a BSc képzés alatt felvehető MSc tantárgyakról.  

• A félévben az Optomechatronika specializáció nem kerül elindításra.  

• Lezajlott a GPK Moodle félévváltási és frissítési folyamat. 

• 2024. február 13-án matematika oktatási fórum lesz, melyre csak a Szenátus tagok kerültek 

meghívásra, viszont Dr. Orbulov Imre meghívta a Képviseletet is. 

• Elkészült az Eurograduate 2022 felmérés BME specifikus adatainak kiértékelése.  

• A TTT adatbekérő Excel kiküldésre került az érintett tanszékeknek. 

• Dr. Grőb Péter jelezte, hogy a tantárgyfelvételi irányelveket felül kellene vizsgálni.  

• Néhány kötelezően választható tantárgy nem került meghirdetésre.  

• A Stipendium Hungaricum hallgatók kapni fognak vízumot a tanulmányaik 

megkezdéséhez.  

• Az OGÉT szervezése folyamatban van.  

• A kari SZMSZ és ügyrend felülvizsgálat folyamatban van. A fő kérdés, hogy a 

tanszékvezetők hivatalból vagy demokratikus úton legyenek deklarálva. Az SZMSZ 

javaslatot a kancellár úr fogja továbbítani a KIM-nek.  

• Kari Tanács lesz 2024. február 8-án.  

• Az oktatók számára angol kommunikációs órák lesznek biztosítva. 

• A dékáni vezetés meghívásra került a 2024-es Gyűrű- és Kitűzőavató Bálra.  

2.3. Beszámoló az aktualitásokról 

Agócs Norbert elmondta, hogy Dr. Orbulov Imre és Dr. Hős Csaba nem tud eljönni a 2024. 

február 8-án megrendezendő MSc Orientációs Napra. Megkérdezte, hogy a Képviselet támogatja-

e, hogy Dr. Györke Gábor tartsa meg a dékáni köszöntőt. 

A Képviselet megvitatta az álláspontját. 

Agócs Norbert elmondta, hogy Dr. Györke Gábor lesz meghívva a dékáni köszöntő 

megtartására. 

Agócs Norbert elmondta, hogy a 2023/24. tanév tavaszi félévének időbeosztását az elnökséggel 

el fogják készíteni. Hozzátette, hogy az EHK továbbképző hétvége a 4. oktatási hét hétvégéjén 

lesz, míg a GHK hétvége a 9. oktatási hét hétvégéjén.  

Kelle Gergő elmondta, hogy a HK ZH felkészítő foglalkozások lezajlottak.  

3. EHK beszámoló 

3.1. Beszámoló a 2024. január 25-i EHK ülésről 

Lévai Imre és Nyilas Zoltán beszámolt az EHK üléséről. Az ülés emlékeztetője itt elérhető. 

http://ehk.bme.hu/szervezet/emlekeztetok/2024
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4. Tanulmányi és Oktatási Bizottság 

4.1. Beszámoló a TTT ellenőrzés állásáról 

Kesjár Andor beszámolt a következőkről: 

• A tanszékek számára 2024. február 6-án volt a TTT adatszolgáltatás megküldésének 

határideje.  

• Dr. Grőb Péter továbbította a Képviselet számára a beérkezett adatokat. 

• A TTT ellenőrzésre a gólyatanácsosokat is érdemes lenne meghívni.  

Kelle Gergő elmondta, hogy 17 tanszék küldött időre adatszolgáltatást a 28 érintett tanszék közül.  

4.2. Beszámoló a tantárgyfelvételi időszakról 

Kesjár Andor elmondta, hogy a terméktervező hallgatók esetében a kötelezően választható 

tantárgyakkal sok probléma volt, mert a kari vezetés a tömbösítést választotta az ütközésmentesség 

kárára. Hozzátette, hogy a Szoftverergonómia tantárgy esetén az időpontütközés nem feloldható, 

mivel a tantárgy két évfolyam számára van meghirdetve.  

Kesjár Andor elmondta, hogy további tantárgyakkal kapcsán is érkeztek hallgatói megkeresések a 

betelt kurzusok miatt.  

4.3. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

Kelle Gergő beszámolt a következőkről: 

• Egy, a Külső Oktatási Bizottsághoz érkező feladat teljesítéséhez összefoglalásra kerültek a 

Kar kiemelkedően nagy sikertelenséggel rendelkező tantárgyai. 

• A 2024. február 8-ai KOB ülésnek vendége lesz Dr. Bihari Péter. 

• Egyeztetett a Kar oktatási dékánhelyettesével, Dr. Györke Gáborral kettő, a 

gépészmérnöki alapképzési szak épületgépész specializációjának mintatantervében lévő 

előkövetelmény láncolatról, mivel azok szabálytalanul hosszúak voltak, és érkezett hallgatói 

megkeresés is az ügyben.  

Kelle Gergő továbbá beszámolt a következőkről: 

• Az MSc kérdőív kiértékelése mellett a TTT ellenőrzés is porondon van.  

• Az elmúlt hét folyamán 39 hallgatói levél érkezett. 

• KTB-n 51 utólagos tantárgyfelvételi, 12 tantárgyelfogadtatási és kettő kedvezményes 

tanulmányi rend iránti kérelem vár elbírálásra.  

 

5. Kollégiumi Bizottság 

5.1. Beszámoló az aktualitásokról 

Láng Dorottya megkérdezte, mikor fogják megkapni a FIR fiókot a szociális terület vezetői. 

Hozzátette, hogy január eleje óta várnak rá, de úgy érzi, ezzel nem foglalkoztak.  
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Fülöp Gergely elmondta, hogy amint Dreiszig Dániel elküldi a titoktartási nyilatkozatot, kapni 

fognak FIR fiókot.  

Papp Bercel megkérdezte, volt-e probléma a szobafoglalási időszakkal. 

Fülöp Gergely elmondta, hogy a férőhelyosztás és a szobafoglalás rendben lezajlott. Hozzátette, 

hogy a jövőre tekintettel a szobafoglalásra szánt időt felül lehetne vizsgálni.  

6. Ösztöndíj Bizottság 

6.1. Tanulmányi ösztöndíj osztási elvek a 2024/25. tanév őszi félévre vonatkozóan  

Nyilas Zoltán prezentálta a tanulmányi ösztöndíj osztási elveket a 2024/25. tanév őszi félévére 

vonatkozóan, valamint elmondta, hogy a tanulmányi ösztöndíjhoz a homogén hallgatói csoportok 

besorolási dokumentációját és a KTB határozatot a félév elejéig kell közzétenni.  

Agócs Norbert elmondta, hogy a hallgatók 50%-ának részesülése félévek óta nem tartható a 

maximális ösztöndíj mellett. Megkérdezte a Képviseletet, hogy a százalék módosításáról mit 

gondol.  

 A Képviselet megvitatta az álláspontját.  

Nyilas Zoltán elmondta, hogy az ösztöndíj osztás elveivel kapcsolatban a későbbiekben stratégiai 

bizottsági ülés várható. 

Agócs Norbert megkérdezte, ki támogatja a Nyilas Zoltán által prezentált tanulmányi ösztöndíj 

osztási elveket a 2024/25. tanév őszi félévére vonatkozóan. 

A GHK 13 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett támogatta a javaslatot.  

(GHK-173/XXVI./2023-2024. számú határozat) 

7. Szociális Bizottság 

7.1. Beszámoló a szociális területet érintő aktualitásokról 

Láng Dorottya beszámolt a következőkről: 

• A személyes bemutatási időszakhoz hamarosan elkészül a beosztás a bírálók számára.  

• Az Önköltségcsökkentési pályázat leadási határideje hamarosan le fog járni.  

• A GMKA ösztöndíj pályázat leadási határideje 2024. február 26.  

 

 

 

Tóth Zoltán beszámolt a következőkről: 

• Jelenleg 30 pályázat vár előbírálásra. 

• Összesen 236 pályázat lett leadva és minden pályázat átlagosan kétszer lett előbírálva.  

• A szociális alapú kollégiumi férőhely kapcsán hat felszólalás érkezett, melyből kettő volt 

jogos.  
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8. Gazdasági Bizottság 

8.1. Előterjesztés: Hallgatói csoportok támogatási pályázatai 

Odus Máté elmondta, hogy a hallgatói csoportok támogatási pályázatával kapcsolatban 2024. 

február 11-én Gazdasági Bizottsági ülés lesz.  

8.2. Beszámoló a gazdasági területet érintő aktualitásokról 

Odus Máté elmondta, hogy a 2024-es Gyűrű- és Kitűzőavató Bál előzetes költségvetését a 

helyszínbejárás után fogja elkészíteni.  

9. Rendezvény és Sport Bizottság 

9.1. Beszámoló a 2024-es Gyűrűavató szervezéséről  

Horváth Mátyás elmondta a következőket: 

• 2024. február 7-én mennek Papp Bercellel helyszínbejárásra az E épületbe.  

• Elkészültek a meghívók, és a korsók is.  

• A rendezvény grafikája is elkészült.  

9.2. Beszámoló a Rendezvény és Sport területet érintő aktualitásokról 

Horváth Mátyás elmondta, hogy a KRB ülések a tavaszi félévben csütörtök 20:00 órától lesznek.  

10. PR Bizottság 

10.1. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

Kelle Gergő elmondta, hogy a Gépész Hírekkel kapcsolatban még nem kapott visszajelzést.  

Odus Máté megkérdezte, miért nem a Képviselet kezeli a Gépész Hírek címzett listáját.  

Agócs Norbert elmondta, hogy az előző Kancellária nem engedte, de egyeztet ezzel kapcsolatban, 

ha a Képviselet szükségesnek találja.  

 

 

11. Utánpótlásképzés Bizottság 

11.1. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

Tóth Zoltán elmondta, hogy már öt gólyatanácsos választott projektet.  

Láng Dorottya megkérdezte, a gólyatanácsosokkal van-e folyamatos kapcsolat, mivel a közös 

bírálásokon kevésbé aktívak.  

Kelle Gergő megkérdezte, mikortól lesznek meghívva a Képviselet üléseire.  

Tóth Zoltán elmondta, hogy tervezetten az első oktatási héttől lesznek meghívva az ülésekre.  
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12. Külső Partnerkapcsolati Bizottság 

12.1. Beszámoló a Külső Partnerkapcsolati Bizottság területi aktualitásairól 

Horváth Mátyás beszámolt a következőkről: 

• A KPB belsős projekt ötleteket továbbította a Képviselet számára.  

• A partneri megkeresésekre nem érkeztek visszajelzések, így lassan elkezdik őket telefonon 

is keresni.  

Láng Dorottya megkérdezte, hogyan áll a könyvtárprojekt.  

Papp Bercel elmondta, hogy nincsen meg a kiajánló a cégek számára.  

Sándor Alexandra elmondta, hogy a látványtervet továbbította Horváth Mátyás és Papp Bercel 

számára.  

Lévai Imre elmondta, hogy a projekt előrehaladása érdekében a Képviseletnek proaktívan kell a 

projektfeladatokhoz hozzáállnia.  

13. Iroda 

13.1. Beszámoló az aktualitásokról 

Láng Dorottya elmondta, hogy az ügyeleti időpontokkal kapcsolatban érdemes lenne egy 

kérdőívet összeállítani, hogy fel tudjuk mérni a hallgatói igényeket és véleményeket.  

Lévai Imre elmondta, hogy egyetért Láng Dorottyával, miszerint az ügyeletet felül kell vizsgálni. 

Hozzátette, hogy az ügyeleti időpontokon az ügyeletesek általános képviselői feladatok ellátásával 

is foglalkozhatnának.  

Agócs Norbert hozzátette, hogy az ügyeleti lehetőségekről heti rendszerességgel kellene a 

hallgatókat tájékoztatni.  

 

14. Kari Hallgatói Csoportok beszámoló 

14.1. Beszámoló a 2024. február 5-i Szakosztály Vezetői gyűlésről 

Tóth Dániel beszámolt a következőkről: 

• A Szakosztály Vezetői gyűlések páratlan oktatási hetek hétfőjén lesznek megtartva.  

• A gyűlésen szó volt a tagsági rátáról, a 295 főből 195-en vettek részt a szakkollégiumi 

eseményeken.  

14.2. Beszámoló a területet érintő aktualitásokról 

Peti Viola beszámolt a következőkről: 

• A kiküldött közösségi pontokra már érkeztek visszajelzések.  

• A MET IT egy félreértés miatt kereste a Képviselet, amely azóta megoldódott. 
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• A rendszeres Közösség Vezetői ülés időpontjával kapcsolatban felmérés fog készülni a 

gépészkari hallgatói csoportok között.  

15. Egyebek 

15.1. Beszámoló az MSc orientációs nap szervezéséről  

Tóth Dániel beszámolt a következőkről: 

• A 2024. évi keresztfélévben felvételt nyert BME Gépészmérnöki Kar gépészmérnöki 

mesterképzési szakos hallgatók száma 227 fő, akik a héten ki lettek értesítve az eseményről. 

• Az MSc Orientációs Nap az R108-as teremben lesz megtartva.  

• A prezentációk elkészítésével keresni fogja a területi felelősöket.  

15.2. Egyéb beszámolók 

Allacher Anna beszámolt a következőkről: 

• Az ülésig 11 hallgató adta le a tankörvezetői pályázatot. 

• A pályázati felhívás továbbítva lesz az évfolyamcsoportok és a közösség vezetők számára 

is.  

Kelle Gergő elmondta, hogy a tankörvezetői pályázat népszerűsítése érdekében plakát is 

készülhetne.  

Lévai Imre elmondta, hogy jó lenne újra gondolni a PR-t, mivel a Képviselet nem éri el a 

hallgatókat. Elmondta, hogy úgy érzi, a képviselők csak egy-egy dologra fókuszálnak, és nem állnak 

proaktívan a feladatokhoz. Hozzátette, hogy azt, amit elért a Képviselet, azt fenn is szükséges 

tartani.  

Lévai Imre elmondta, hogy az 54. Műegyetemi Állásbörzén nyert söröket PR-ra is fel lehetne 

használni, ezért kéri a Képviseletet, hogy ötleteljen a felhasználásán.  

Papp Bercel elmondta, hogy a Szakmai és Kulturális héttel kapcsolatos visszajelző kérdőív 2024. 

február 10-ig érhető el.  

 

Ülés vége: 23:12 

A következő ülés várható időpontja: 2024. február 13. (kedd) 19:10 

A következő ülés várható helyszíne: BME Kármán Tódor Kollégium, 1111 Budapest, Irinyi József 

utca 1-17., HK Tömb 

 

Kelt: Budapest, 2024. február 6. 
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………………………..………….. 

Allacher Anna 

emlékeztető vezető 

Gépészkari Hallgatói Képviselet 

………………………..………….. 

Agócs Norbert 

elnök 

Gépészkari Hallgatói Képviselet 
 


